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Nemes Dezső elvtárs 
látogatása Szegeden 
Tanácskozás a megyei pártbizottságon 

Felkereste a szalámigyárat — Eszmecsere 
egyetemi vezetőkkel — Aktívaülés a pártiskolán 

Képünkön (balról jobbra) Győri Imre. Nemes Dezső és dr. Márta Ferenc megbeszé-
lés közben 

Hivatalos látogatásra teg-
nap Szegedre érkezett Ne-
mes Dezső elvtárs, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja, akadémikus, a 
Politikai Főiskola rektora, s 
a délelőtti órákban megbe-
szélést folytatott a megyei 
pártbizottságon. Győri Imre 
elvtárs, az MSZMP Közpon-
ti Bizottságának tagja , a 
megyei pártbizottság első t i t -
k á r a adott tá jékoztatót a 
Központi Bizottság novem-
ber 14—15-i ülése határo-
zatának politikai ismerteté-
séről, a végrehaj tás meg-
szervezésének terveiről, a r -
ról, hogy a határozat alap-
ján az elkövetkező hónapok-
ban a megyében is áttekint-
jük a X. kongresszus óta 
végzett munkát, kritikusan 
elemezzük a tapasztalatokat, 
és a Központi Bizottság ha-
tározatának megfelelően 
szabjuk meg a következő 
feladatokat a X. kongresz-
szus határozatai maradékta -
lan végrehajtása érdekében. 
Dr. Biczó György elvtárs, a 
megyei tanács vb tagja, a 
szegedi városi tanács elnöke 
viszont azt ismertette, hogy 
a megyei és városi tanácsok 
feladattervet dolgoznak ki, 
amelyben meghatározzák a 
Központi Bizottság határo-
zatával kapcsolatos tanácsi 
feladatokat . 

A megyei pártbizottságon 
tett látogatás után Nemes 
Dezső a Csongrád megyei 
Állatforgalmi és Húsipari 
Vállalat szegedi szalámigyá-
rába látogatott, ahol dr. Varga 
Dezső, a szegedi városi pár tbi-
zottság t i tkára, valamint dr. 
Piros László igazgató, Juhász 
István főmérnök és Bálint 
László üzemi MSZMP-csúcs-
t i tkár fogadták. Az üzem 
igazgatója részletes tájékoz-
tatót adott a vágóhidak, a 
felvásárlás, a feldolgozóüze-
mek munkájáról , amelyből 
kiderült, hogy az idén Sze-
geden közel 550 vagon sza-
lámit gyártanak, az utóbbi 
idők rekonstrukciójának 
eredményeként megkétszere-
ződött a szalámigyártás. 
Most azonban a szegedi vá-
góhídon új építkezés is kez-
dődött. A mintegy egymil-
liárd forintos beruházás ke-
retében 510 vagon szalámit 
gyártó ú j szalámiüzem, 
komplex ú j vágóhíd, egy ú j 
hentesárugyár épül. a meg-
felelő szociális épülettel, la-
boratóriummal, gáz- és ola j -
fűtésű kazánházzal, a hűtő-
ipari kapacitás bővítésével 
stb. Szólt természetesen 
azokról a gondokról is, ame-

lyek mind az ú j építkezés-
sel, mind a jelenlegi üzem 
folyamatos működésével 
kapcsolatosak. 

Ezt a tájékoztatót üzemlá-
togatás követte. Nemes De-
zső a szalámiüzemet tekin-
tette meg Hárs Ferenc elv-
társnak, a szalámiüzem ve-
zetőjének kalauzolásával. 
Betekintettek abba a mű-
helybe is, ahol a fűszerek 
összeállítása történik Molnár 
Pál irányításával. Kis eszme-
csere alakult ki a szalámi-
gyártás egyik „titka", a jó 
fűszerezés problémái körüL 
A látogatás során természe-
tesen szóba került a 252 ta-
got számláló pártszervezed 
eredményes munkája is. 
Varga Lászlóné vállalati 
nőfelelős viszont azt ismer-
tette, hogy a gyárban és te-
lepein mintegy 550 nő dol-
gozik, közmegelégedésre. A 
látogatás végén Nemes De-
zső elvtárs elismerését fejez-
te ki az üzem dolgozói jó 
munkájáért és a gyári kol-
lektívának sok sikert kívánt. 

Kora délután a Politikai 
Bizottság tagja Győri Imre 
elvtárs kíséretében a József 
Attila Tudományegyetem 
központi épületébe látoga-
tott, ahol dr. Márta Ferenc 
akadémikus, az MSZMP 

Központi Bizottságának tag-
ja, a JATE rektora, vala-
mint az egyetem más álla-
mi, pár t - és KISZ-, vala-
mint az MTA szegedi bizott-
sága vezetői fogadták. Ott 
voltak dr. Ágoston József 
elvtárs, a megyei pártbizott-
ság t i tkára, valamint dr. Oz-
vald Imre elvtárs, a szegedi 
városi pártbizottság t i tkára 
is. Az egyetem rektora — a 
Központi Bizottság oktatás-
politikai határozata tükrében 
— részletes tájékoztatót 
adott az egyetemen folyó ok-
tató, tudományos és nevelő-
munkáról, a fiatalság világ-
nézeti nevelésének eredmé-
nyeiről, a hallgatók szakmai, 
politikai helytállásáról. 

Nemes Dezső felszólalásá-
ban azt fejtegette, hogy a 
JATE a magyar tudományos 
kutatásnak is egy jelentős 
bázisa, de nem lenne helyes 
ezt egyoldalúan, úgy értel-
mezni, ha mögötte a peda-
gógia lebecsülése húzódna 
meg. A tanárképzés az inté-
zet alapvető szerepe — hang-
súlyozta, ma jd kitért arra, 
hogy a világnézeti oktatás, 
nevelés a tantestület egészé-
nek feladata. Részletesen 
elemezte a túlterhelés prob-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Nagyobb nyereség, 
több termelés 

A maahaszervezés eredménye a Fémipari Vállalatnál 
A Szegedi Fémipari Vál- pekhez. Azt, hogy a terme- a gazdasági intézkedéseket, a 

lalat eredményeinek tudata- lékenység növelése a mun- szigorú követelményeket 
ban a szemlélődő elgondol- kaverseny nyomán elért pon- egyoldalú eszköznek lá tnák 
kodik: hogyan lehetséges az, tosabb, kifogástalanabb (te- az üzem kezében. A fémipa-
hogy ez a viszonylag kis vál- hát lényegesen kevesebb ri vállalatnál talán azért is 
lalat egy esztendő alatt je- selejttel járó) munka ké- hozott olyan kiemelkedő 
lentősen, 2,5 millió forinttal pes „behozni" azt a 800 ezer eredményt az idei esztendő, s 
megnövelte nyereségét. Még- forintos többletkiadást, azért született ilyen szép 
hozzá úgy, hogy semmilyen amely az alapanyagok ár - nyereség, mer t a gazdaság-
külső segítséget, támogatást emeléséből á fémipari válla- vezetők, s a munkások kö-
ehhez nem kapott, munká- latra hárul. Tombácz Jó- zött teljes az egyetértés. Ko-
sainak számát nem növelte, zsef főmérnök mondta el, zös alapon dolgoznak a szó 
— ráadásul azoknak az hogy; a fémipari vállalat- legszorosabb értelmében, 
alapanyagoknak az árai, nál már tavaly kidolgozták Ennek egyik érdekes és f i -
amelyeket felhasznált, köz- a részletes gazdálkodási ter - gyelemre méltó megnyilvá-
ben 10—11,5 százalékkal vet, a jövő — sőt 1974—75. nulása. hogy a pártszervezet 
megdrágultak? évi tennivalókat is mégha- kezdeményezésére minden 

A kérdést fel tet tem a vál- tározták. Csak a viszonylag hét hétben egy alkalommal 
hosszabb, középlejáratú, ám valamennyi művezető, br i -
közben rugalmasan, s az élet gádvezető megvitatja, meg-
követelményeinek megfelelő- beszéli az üzem legfontosabb 
en alakított tervszerűséggel, gondjait , gazdálkodási, ter-
s nem kampánnyal lehet a melési feladatait . Ezeken a 
vállalat gazdálkodását biz- találkozókon a legfontosabb 
tonságossá tenni. dolgok mellett a legegvsze-

Persze minden gazdasági rűbb eseményekről kölcsö-
saját "tartalékait,* munkTszer- ! n t é , z k e d é s - u

m f ? k a o l y o k o s nősen kicserélik véleménvü-
vezéssel, s ezen belül prog- k e v e s - hatástalan lenne k e t s m i n t b ebizonvosodott , 
ramozással. Amint Fogas Já - h a nem találna egyetertesre eredmény nélkül 
nos igazgató elmondotta, je - a munkásoknál . És akkor nem eredmeny nelkub 
lenleg az üzemben szinte s e m l e n n e h a a d o l g o z o k M " L 

minden munkásig meghatá- M H H H ^ M M M M 

lalat vezetőinek is. A vála-
szokból kiderült, hogy mi a 
„titka" a gazdasági sikernek. 

A „titok" valójában egy-
általán nem az: a Szegedi 
Fémipari Vállalat „csak" a 
legjobb értelemben és a leg-
megfelelőbben használta ki 

E n y e d i Z o l t á n f e l v é t e l e i 
A szalámigyárban tett látogatás egyik epizódja. Nemes 
Dezső — középen, fején kalap — ismerkedik a szalámi-

gyártás munkafolyamataival 

rozták már, hogy mikor, ki 
nek mit kell csinálnia, erre 
mennyi idő áll rendelkezésé-
re. S azt is, hogy ha az 
eredeti feladat végrehajtását 
valami akadályozná, mit 
kell sorba venni, milyen tar -
talék „ugrik be" átmenet i-
leg. A termelőeszközöket, a 
gépeket, s az embereket 
igyekeztek úgy alkalmazni, 
hogy eközben ne menjen ve-
szendőbe sem idő. sem ener-
gia. A programozás, az üzem-
szervezés érdekében egyéb-
ként maguk a brigádok so-
kat tesznek: a Hámán Ka-
tó szocialista brigád kezde-
ményezte például a védnök-
ségi mozgalmat. Ennek az a 
lényege, hogy a soron levő 
fontos export termék — vagy 
valamilyen hazai megrende-
lésre készülő áru — a ki je-
lölt határidőre hibátlan mi-
nőségben készüljön el. Mi-
vel a munkaversenyben si-
került megtalálni azokat a 
feladatokat, amelyek jól al-
kalmazkodnak a gyáréhoz — 
a munkások legközvetleneb-
bül érdekeltek lettek a pon-
tos, hibátlan munkában. 

Azt is elmondták, hogy a 
vállalatnál csak úgy hozha-
tott eredményt a munkaszer-
vezés. a programozás, hogy 
az intézkedéseket alaposan 
végiggondolták, s megtervez-
ték. felmérték várható hatá-
sukat. így például azt, hogy 
a 6 millió forintos többlet-
termelést elérhetik létszám-
bővítés nélkül, ha az admi-
nisztratív állomány egy ré-
szét visszairányítják a gé-

Sxeged: 

Befejeződött az orvosok, 
kibernetikusok országos 

tanácskozása 
• 

Szegeden szerdán véget ért újdonságról is beszámoltak, 
az a háromnapos országos amelyeknek alkalmazásával 
tanácskozás, amelyen orvo- jelentős eredményeket ér teb 
sok, biológusok és műszaki el az emberek gyógyításá-
szakemberek megvitatták, ban. Ilyen újdonságnak szá-
hogyan hangolhat ják össze mit a Távközlési Kutató In-
tevékenységüket a számítás- tézet, valamint a Kardioló-
technika. az elektronikus giai Intézet szakembereinek 
számítógépek alkalmazásé- közös munkájáva l kialaki-
ban. A közös „kibernetikai tott készülék, amely lehető-
nyelv" keresésével, az ilyen- vé teszi esetleg a beteg la-
irányú tevékenységgel, ered- kásáról is életfontosságú 
ményekkel kapcsolatban elektrokardiogramok tele-
csaknem félszáz előadás fonon történő továbbítását 
hangzott el mintegy 150 tu - az elektronikus számítóköz-
dományos szakember jelen- pontba. 
létében a szegedi Tisza Szál- Más kutatók olyan haza! 
lóban megtartott kollokviu- gyártmányú berendezés min-
m o n - tapéldányának elkészültéről 

Amint az előadásokból, il- számoltak be, amely a k ó r . 
letve vitából k i tűnt : szá- házi betegágynál alkalmaz-
mos fővárosi és vidéki egye- ható a beteg vérnyomási, l ég . 
temi, valamint más tudomá- zési, pulzus- és egyéb ada-
nyos kutatóintézetben értek tainak felvételére és a klini-
m á r el sikereket a számítás- kai komputerbe történő be-
technika orvosi, biológiai al- táplálásra. A készülék hazai 
kalmazásában. Mérnökök, gyártmányú számítógépeink-
számítástechnikai szakembe- nél is alkalmazható lesz 
rek és orvosok szoros együtt- majd . 
működésének eredményeként A k o n { e r e n c i a „gazdái", a 
létrehozott számos technikai 

Országgyűlési 
bizottságok üiése 

Dr. Pesta László elnökle- Sándor József elnökletével 
tével szerdán a Par lament szerdán a Par lamentben ülést 
Gobelin-termében ülést tar - tartott az országgyűlés men-
tott az országgyűlés szociá- telmi és összeférhetetlenségi 
lis és egészségügyi bizottsá- bizottsága, s megvitatta az 
ga. A tanácskozáson a kép- országgyűlés legközelebbi 
viselők megvitatták az ülésszakával kapcsolatos te-
Egészségügyi Minisztérium, endőket. 
valamint a SZOT társada- A művelődésügyi ágazat 
lombiztosítási, illetve üdülé- jövő évi költségvetésének 
sí és szanatóriumi főigazga- tervezetét vi tat ta meg szer-
tóságának jövő évi költség- dán a Par lamentben az or-
vetés-tervezetét. szággyűlés kulturális bizott-

A v i tában felszólalt dr. sága. 
Stark Janka, dr. Vámosi Er- Felszólalt Dömötör János, 
zsebet, dr. Bene Zoltán, dr. Somogyi József, Salamon 
Déváid József, dr. Hargitai Hugóné, Géczi János, dr. 
Katalin, dr. Marton Zoltán, Szép Zoltán, Sebesi László-
dr. Petri Gábor és dr. Ka- né. dr. Szabó József, Káli 
posvári Júlia országgyűlési Ferenc és dr. Guba Sándor 
képviselői. képviselő. 

szegedi kutatók arról adtak 
számot, hogy a kibernet iku-
sok, műszakiak és orvosok 
ilyen vonatkozású együtt-
működése helyileg csaknem 
egy évtizedes múl t ra tekint 
már vissza. A József Attila 
Tudományegyetem Minszk 
—22 gyártmányú számítógé-
pét évek óta felhasználják az 
orvostudományi egyetemmel 
közös kutatásokra, diagnosz-
tikai célokra, valamint bete-
gekkel, betegségekkel kap-
csolatos orvosi-laboratóriumi 
mérési adatok azonnali é r -
tékelésére. 

Az ebben szerzett tapasz-
talatokra támaszkodva rövi-
desen a Szegedi Orvostudo-
mányi Egyetemen ilyen 
elektronikus számítógépes kí-
sérleti központot hoznak lét-
re. A mintegy tízmillió fo-
rint értékű számítógép, s ez-
zel kapcsolatos berendezések 
már megérkeztek. A kutatá-
sokhoz, illetve a jelentős 
költséghez nagyban hozzájá-
rul t az Országos Műszaki 
fejlesztési Bizottság. 

4 » 


